
 

Referat fra ekstraordinær generalforsamling i  Senfølgerforeningen 

Tirsdag den 9. januar 2023 kl. 19.00 

 

1. Valg af dirigent 

Frederik Lynge Overgaard blev valgt som dirigent. Dagsorden og forslag var 

blevet sendt ud 14 dage før den 9. januar 2024. 

 

Mødet foregik online på teams og der var i alt 22 stemmeberettigede. 

 

Vi blev inden generalforsamlingen bekendt med, at nogle medlemmer ikke havde 

modtaget mailen på grund af spamfilter. I den sammenhæng kunne vi oplyse, at 

sekretariatet derfor manuelt har tjekket, at der er udsendt indkaldelsesmail til 

alle medlemmer. 

 

Sekretariatet vil efterfølgende undersøge om, der er en systemfejl i foreningens 

nye digitaliserede medlemssystem, så spamfilter eller andre fejl kan minimeres.  

 

2. Forslag 1: Bestyrelsen stiller forslag om vedtægtsændring §6 stk. vedrørende 

foreningens ophør med at drive de lokale fysiske netværksgrupper 

 

Der var til dette forslag medsendt en baggrund for, at Senfølgerforeningen har 

været nødsaget til at ophøre driften af de fysiske lokale netværksgrupper. En 

beslutning, som blev truffet af Senfølgerforeningens bestyrelsesmøde i september 

2023. Formandskabet har været i tæt dialog med ledelsen i Kræftens 

Bekæmpelse omkring form og timing af formidlingsprocessen og om, hvordan 

kræftrådgivningerne fremover ville huse og samarbejde med de respektive 

netværksgrupper. 

 

Formanden informerede om, at beslutningen har været nødvendig at tage med 

den baggrund, at kræftrådgivningerne flere steder i landet har oprettet lignende 

lokale fysiske netværk om senfølger. Dette har bevirket stor forvirring for mange 



af tovholderne og ikke mindst for brugerne af disse netværksgrupper. En lige så 

væsentlig baggrund er,   

at bestyrelsen ikke havde ressourcer til at administrere de mange og nye ønskede 

netværksgrupper.  

 

Et enkelt medlem gav udtryk for et mistillidsvotum til bestyrelsen, da hun mente, 

at Senfølgerforeningen ikke, inden deres beslutning om at videreføre foreningens 

netværksgrupper i regi af Kræftens Bekæmpelse, havde involveret foreningens 

medlemmer. 

 

Formanden fandt det vigtigt at give udtryk for, at foreningen havde fulgt de 

aftalte formidlingsprocesser og med stor respekt og lydhørhed overfor, at 

medlemmerne ikke var blevet involveret i beslutningen om, at 

Senfølgerforeningen ikke længere kunne drive de mange fysiske 

netværksgrupper. 

 

Formanden orienterede om, at alle tovholdere, efter at aftalerne var i hus med 

Kræftens Bekæmpelse, blev informeret om de mange baggrunde, som 

bestyrelsen havde for ikke længere at drive netværksgrupperne. Kræftens 

Bekæmpelse havde givet tilsagn om, at de gerne ville huse netværksgrupperne 

og indgå i et samarbejde med netværksgrupperne.  

 

Alle tovholdere er informeret om, at Senfølgerforeningen stadig står til rådighed 

med hensyn til at deltage online i netværksmøderne og informere om senfølger, 

svare på spørgsmål mv.  

 

Efter disse drøftelser skulle der stemmes til forslag 1. Formandskabet gjorde 

opmærksom på, at dét der skulle stemmes om, var vedtægtsændringerne i 

relation til §6: “Foreningens organisering og virke” i Stk. 4, som handler om de 

lokale netværksgrupper og med forslag om følgende tekst: 

 

Forslag 1: Stk. 4 Bestyrelsen arbejder for at skabe fællesskaber for 

senfølgeramte og pårørende. Alle møder, arrangementer og formidling 

om Senfølgerforeningens aktiviteter skal benytte Senfølgerforeningens 

logo og er underlagt Senfølgerforeningens fællesskabsregler. 

 

Et enkelt medlem spurgte ind til, hvorfor Senfølgerforeningens igangværende 

online netværksgrupper ikke skulle figurere i det nye forslag. 



 

Formanden gjorde opmærksom på, at bestyrelsen netop ønsker, at foreningens 

vedtægter er overordnede. Vedtægterne skal til enhver tid rumme 

medlemmernes og samfundets udvikling på senfølgeområdet.  

 

Dirigenten gjorde opmærksom på forskellen på en forenings vedtægter og en 

forenings forretningsorden. Vedtægterne er formål-orienteret på et overordnet 

niveau, hvorimod forretningsordenen er mere rammestyrende for en forenings 

daglige aktiviteter, organisering og virke. Der blev også orienteret om, at 

forretningsordener ikke er stationære og er under løbende udvikling. 

 

Senfølgerforeningens har hen over efteråret udarbejdet et udkast til foreningens 

forretningsorden, som er punkt på det næste bestyrelsesmøde i januar 2024 

 

Forslaget 1 blev vedtaget, hvor 15 stemte for og 2 stemte imod forslaget.  

Forslag 2: Bestyrelsen stiller forslag om vedtægtsændring. Gratis 

medlemskab for medlemmer af andre patientforeninger samt 

sundhedspersonale 

Dette punkt blev delt op i 2a og 2b 

 

2a Gratis medlemskab hvis man allerede har medlemskab af en anden 

kræftpatientforening 

 

Forslaget 2a blev vedtaget, hvor 18 stemte for og 0 stemte imod 

forslaget 

 

2b Gratis medlemskab til fagpersoner 

Der stilles forslag til, at fagpersoner suppleres med “indenfor senfølgeområdet”, 

da begrebet “fagpersoner” er et vidt begreb. Dirigenten fandt, at med denne 

tilføjelse, kan afstemningen foretages med forbehold for tilretning til 

ovenstående. 

 

2b Gratis medlemskab til fagpersoner inden for senfølgeområdet 

Forslaget 2b blev vedtaget, hvor 18 stemte for og 0 stemte imod 

forslaget 

 

 

 



3. Eventuelt 

Der er ordinær generalforsamling den 20. april 2024 i København, som afholdes 

både fysisk og online. I forlængelse af generalforsamlingen afholdes der et 

årsmøde.  

 

Et medlem ønskede, at det blev præciseret, at foreningen søger for, at alle 

medlemmer bliver indkaldt til den ordinære generalforsamling. 

 

Der var ros til foreningens arbejde og med de mange aktiviteter som live-stream, 

online faglig vejledning og de nye online netværksgrupper. Der var også ros til 

det afholdte årsmøde i november 2023. 

 

Dirigenten takkede af for denne ekstraordinære generalforsamling med “et på 

gensyn” på den ordinære generalforsamling og årsmøde den 20. april 2024. 

 

De bedste hilsner fra bestyrelsen 

Marianne Nord Hansen 

Formand for Senfølgerforeningen 

                


